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Summary[edit]


	DescriptionPour une généalogie critique de la Francophonie.pdf	
English:  Christophe Premat is a senior lecturer in cultural studies in the Department of Romance Studies and Classics at Stockholm University and Co-Editor-In-Chief for the Nordic Journal of Francophone Studies, https://franorfon.org.
The book studies the genesis of the institutions of the Francophonie at the time of independence of African countries in the sixties. Based on geopolitical analysis and postcolonial theories, the author reassesses the position of France which officially distanced itself from this multilateral organization. France controlled more and more the organization in the 1980s when the organization increased its political expression on international issues. By confronting the spirit of the structures with the actors of the Francophonie, the work reflects on the challenges and the difficulty to define the specific fields of action of this organization. Furthermore, the book proposes a critical analysis of the francophone discourse based on the ideology that makes the French language an instrument containing values and norms.


ISBN 978-91-7635-081-2 (epub), ISBN 978-91-7635-082-9 (mobi), ISBN 978-91-7635-083-6 (paperback), ISBN 978-91-7635-080-5 (pdf), doi:10.16993/bau

Français :  Christophe Premat est maître de conférences en études culturelles au département d´études romanes et classiques de l´Université de Stockholm, il est co-rédacteur en chef de la Revue Nordique des Études Francophones, franorfon.org.
L´ouvrage revient sur la génèse des institutions de la Francophonie au moment des indépendances des pays africains dans les années 1960. En s´appuyant sur une analyse géopolitique et sur les théories postcoloniales, l´auteur réévalue le positionnement de la France qui officiellement prend ses distances avec cette organisation multilatérale pour mieux la contrôler dans les années 1980 lorsque la Francophonie augmente sa capacité politique à intervenir sur les grandes questions internationales. En confrontant l´esprit des structures aux acteurs de la Francophonie, l´ouvrage évalue les défis et la difficulté à cerner les domaines d´action spécifiques de cette organisation. Plus fondamentalement, cet ouvrage propose une analyse critique du discours francophone construit autour d´une idéologie qui fait de la langue française un instrument pétri de valeurs et de normes.
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